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Protokół nr XXXVI/2013 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 28 sierpnia 2013 r. 

w sali narad Urzędu Gminy Wierzchowo 

 

 

 

Obrady trwające od godz. 10
04

 do godz. 13
33

 prowadził Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo - Andrzej Kaczorkiewicz.  

 

W sesji udział wzięli:  

1. Radni Rady Gminy – według załączonej listy obecności (stanowiącej załącznik nr 1 

do niniejszego protokołu),  

2. Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński oraz Skarbnik 

Gminy Urszula Lew,  

3. Sołtysi oraz zaproszeni goście:  

a. Doroszuk Jarosław – Dyrektor Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej 

w Wierzchowie,  

b. Łapińska Marta – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki 

w Wierzchowie, 

c. Mazurkiewicz – Nowak Małgorzata – Kierownik Biblioteki Publicznej  

w Wierzchowie,  

d. Paszkiewicz Piotr – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Wierzchowie,  

 - wg załączonej listy obecności (stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu).  

 

Obrady protokołowali:  

1. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady,  

2. Zygmunt Kamiński – stażysta w Urzędzie Gminy Wierzchowo.  

 

 

Ad 1 i 2  

 

Rozpoczętą na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo przez Przewodniczącego Rady XXXVI Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zapoczątkowano powitaniem zgromadzonych oraz stwierdzeniem 

quorum umożliwiającego podejmowanie prawomocnych uchwał (obecnych na sali było  

13 radnych wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych).  

 

Nieobecni radni: 

1. Mikulec Marek, 

2. Wódz Józef. 

 

Przewodniczący Rady poinformował o przekazaniu w terminie wskazanym w § 20 ust. 2 

Statutu Gminy Wierzchowo porządku obrad Radnym. Następnie gwoli przypomnienia 

odczytał proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji.  

3. Przyjęcie protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 
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5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych.  

8. Trybuna obywatelska. 

9. Informacja Dyrektorów szkół i przedszkoli na temat przygotowania placówek 

oświatowych do nowego roku szkolnego 2013/2014. Wyniki pracy i osiągnięcia  

w roku szkolnym 2012/2013. 

10. Informacja o wstępnych założeniach do projektu budżetu Gminy Wierzchowo  

na 2014 rok. 

11. Informacja z realizacji uchwał podjętych w pierwszym półroczu 2013 r. 

12. Informacja z realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych w pierwszym półroczu 

2013 r. 

13. Podjęcie uchwał:  

a. w sprawie ustalenia regulaminu nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Wierzchowo – druk nr 258,  

b. w sprawie zbycia udziałów w nieruchomości rolnej położonej w obrębie 

Będlino – druk nr 259, 

c. w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Mirosława Szmidta na działalność 

Wójta Gminy Wierzchowo - druk nr 260, 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

15. Komunikaty i sprawy różne.  

16. Zamknięcie sesji.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie po wysłaniu zawiadomień o zwołaniu 

sesji, jednakże w ustawowym terminie 7 dni przed dniem odbycia obrad sesji wpłynął projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo. Zatem Przewodniczący wniósł  

o wniesienie ppkt d w pkt 13 do porządku obrad w brzmieniu: „w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Wierzchowo na 2013 rok”. 

Poddana pod głosowanie proponowana zmiana została przyjęta 13 głosami „za” przy braku 

głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących się”. 

Innych propozycji zmian nie zgłoszono. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zamknął pkt 1 oraz 2 porządku obrad i przystąpił  

do realizacji punktu 3 porządku obrad.  

 

 

Ad 3  

 

Przewodniczący poinformował o wyłożeniu do wglądu w biurze Rady oraz na sali obrad 

przed rozpoczęciem sesji protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy oraz o niewpłynięciu 

jakichkolwiek zastrzeżeń co do zapisów w nim zawartych. Uznał zatem, iż protokół został 

sporządzony poprawnie oraz poddał go pod głosowanie mające na celu jego przyjęcie. 

  

Protokół z XXXV sesji Rady Gminy w Wierzchowie odbytej w dniu 31 lipca 2013 r. został 

przyjęty jednogłośnie bez odczytywania w obecności 13 radnych uczestniczących  

w posiedzeniu sesji.  

 

Przewodniczący Rady zamknął pkt 3 porządku obrad i rozpoczął realizację pkt 4.  
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Ad 4  

 

Przewodniczący poinformował o przekazaniu Radnym pisemnej informacji o działalności 

Wójta w okresie międzysesyjnym prosząc jednocześnie obecnego na sali obrad Wójta Gminy 

Wierzchowo o ewentualne uzupełnienie zapisów. Informacja stanowi załącznik nr 3  

do niniejszego protokołu. 

 

Wójt zaznaczył, iż wniosek o którym mowa w pkt 2 ppkt 7 dot. montażu w sołectwach tablic 

promocyjno - informacyjnych  opiewa na kwotę ok. 28.700,00 zł, przy czym koszty 

kwalifikowane wynoszą 75 %. 

Analogicznie w pkt 8 dot. wniosku o zakup samochodu ratowniczo – gaśniczego dla OSP 

Wierzchowo przewidywany koszt inwestycji wynosi ok. 630 tys. zł, z czego 85 % zostałoby 

sfinansowane z funduszy europejskich. 

Kosztorys o którym mowa w pkt 16 dot. modernizacji świetlicy wiejskiej w Wierzchowie 

opiewa na kwotę ok. 720 tys. zł, z czego dofinansowanie wynosi 85 %. Koszty kwalifikowane 

nie obejmują podatku VAT, jednakże planowane jest wystąpienie do Dyrektora Izby 

Skarbowej o wydanie indywidualnej interpretacji przepisów prawa podatkowego, gdzie 

podniesiona zostanie ewentualna możliwość odliczenia przez instytucję kultury podatku  

od towarów i usług w tej inwestycji, co stworzyłoby możliwość przesunięcia tych wydatków 

do kosztów kwalifikowanych. 

Inwestycja opisana w pkt 17 dot. zagospodarowania plaży nad jeziorem Dramienko 

wyceniona została na kwotę ok. 215 tys. zł, zaś koszty kwalifikowane wyniosłyby 85%  

jej wartości. 

 

Wójt Gminy poinformował o odbytym przez niego w towarzystwie Dyrektora Okręgowego 

Służby Więziennej w Koszalinie oraz Dyrektora Zakładu Karnego w Wierzchowie spotkaniu 

z przedstawicielami potencjalnego inwestora zajmującego się produkcją urządzeń związanych 

z funkcjonowaniem przydomowych oczyszczalni ścieków, który jest wstępnie zainteresowany 

uruchomieniem produkcji na terenie byłej bazy PKP w Wierzchowie. 

 

Wójt omówił również wstępne założenia techniczne modernizacji drogi na odcinku od ronda 

do Posterunku Policji w Wierzchowie. 

 

Radna Helena Jutrzenka – Trzebiatowska podniosła sprawę samofinansowania systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi. W odpowiedzi Skarbnik Gminy Urszula Lew 

zaznaczyła, że obecnie brak jest wystarczających danych umożliwiających wystosowanie 

uwag co do całości systemu.  

 

Nawiązując do wypowiedzi przedmówcy, Przewodniczący Rady poprosił o stworzenie 

raportu nt. ekonomicznego funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi  

i przedstawienie go na wrześniowym posiedzeniu Rady Gminy. 

 

Przewodniczący zamknął pkt 4 porządku obrad i przeszedł do realizacji pkt 5. 

 

 

Ad 5 
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Przewodniczący Rady przedstawił informację dotyczącą pracy Rady w okresie 

międzysesyjnym, która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący zamknął pkt 5 i przeszedł do realizacji pkt 6. 

 

 

Ad 6 

 

Przewodniczący komisji stałych Rady Gminy Wierzchowo: 

a) Rewizyjnej,  

b) Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej, Handlu, Usług, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, 

c) Kultury, Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki Społecznej, 

d) Planowania, Budżetu i Finansów, 

- przedstawili kolejno po sobie sprawozdania z prac poszczególnych komisji w okresie 

międzysesyjnym, które stanowią załączniki nr 5 – 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ogłoszono przerwę (11
22

 - 11
45

) 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

 

Ad 7 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna 

interpelacja.  

 

Radny Wiktor Majda zgłosił na piśmie interpelację o następującej treści: 

W nawiązaniu do istniejącego zapotrzebowania mieszkańców Osieka Drawskiego na dostęp 

do sieci Internet, zwracam się z prośbą o dostarczenie takiej usługi w świetlicy wiejskiej. 

Radny poprosił również o wcześniejsze zaopatrzenie świetlic wiejskich w opał na zimę, gdyż 

uniknie się w ten sposób dostarczenia mokrego drewna. 

 

Radny Józef Janicki poprosił Wójta Gminy o przedstawienie w formie pisemnej stanu 

prawnego w zakresie obowiązków spoczywających na właścicielach poszczególnych 

nieruchomości co do dbałości o wygląd posesji. Czy obejmują one również wymóg 

wykaszania trawy na terenie nieruchomości? 

Również podniósł problem zagospodarowania śmieci powstałych po spotkaniach piłkarskich 

LKS „Drzewiarz” Świerczyna. 

 

Radny Kazimierz Pajor poinformował, iż wycinając drzewa w pasach drogowych Zarząd 

Dróg Powiatowych nie usunął pozostałości w postaci pni. Tworzące się odrosty obniżają 

estetykę terenu na których się znajdują. Prosił o podanie terminu ich usunięcia przez 

odpowiedzialny podmiot. 

 

Radny Bogusław Pawłowicz prosił o postawienie pojemnika na odpady obok placu 

rekreacyjnego na skrzyżowaniu ul. 3 Marca i Wojska Polskiego w Wierzchowie. Radny 

Bogusław Pawłowicz skierował zapytanie do Wójta o termin naprawy rynny w remizie OSP 

w Wierzchowie oraz ustawienie znaku przed tą remizą. 

 

 



 5 

Radna Genowefa Rosochowata zapytała o status podłączenia prądu elektrycznego  

do pomieszczenia  po byłej hydroforni w Żeńsku, który służyć miał mieszkańcom  

w przygotowaniach do gminnych dożynek. 

 

Radny Stefan Żołynia złożył interpelacje na piśmie o następującej treści: 

a) wykonać natychmiastową kontrolę stanu technicznego urządzeń zainstalowanych  

na placu zabaw w Żabinku, ze względu na duże prawdopodobieństwo  

ich uszkodzenia, 

b) skierować prośbę do mieszkańców Gminy, w formie pisemnych ogłoszeń 

umieszczanych na tablicach informacyjnych poszczególnych sołectw, o spłaszczanie 

butelek typu PET, co pozwoli na efektywniejsze wykorzystywanie pojemników  

na ten rodzaj odpadów. 

 

Przewodniczący po zamknięciu pkt 7 przeszedł do realizacji pkt 8. 

 

 

Ad 8  

 

Głos zabrała Sołtys Żabina – Wiesława Żegiestowska, która zgłosiła dwie kolejne 

lokalizacje dzikich wysypisk śmieci na obszarze sołectwa: 

1. za pierwszym blokiem w miejscowości, w którym mieszka p. Gałdys, 

2. w głębi cmentarza poniemieckiego. 

 

 

Ad 9 

 

W związku z absencją dyrektorów jednostek oświatowych, spowodowanych  

ich uczestnictwem w naradzie w kuratorium oświaty, sprawozdania zostały odczytane  

na forum zgromadzonych i stanowią załączniki nr 9 – 12 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący zamknął pkt 9 i przeszedł do realizacji pkt 10. 

 

 

Ad 10 

 

Sekretarz Gminy przedstawił wstępne założenia do projektu budżetu na rok 2014. Powyższa 

informacja stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący po wyczerpaniu punktu 10 przeszedł do realizacji pkt 11 oraz 12. 

 

 

Ad 11 i 12 

 

Sekretarz Gminy przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych w I półroczu 2013 r.  

z podziałem przedmiotowym na: 

a) organizacyjne,  

b) budżetowe, finansowe, podatkowe, 

c) dot. gospodarki nieruchomościami, 

d) dot. pomocy społecznej 

- z których 10 stanowiło akty prawa miejscowego. 
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Analogicznie podsumował realizację interpelacji oraz wniosków złożonych przez Radnych 

Gminy Wierzchowo w omawianym okresie. 

 

Przewodniczący ogłosił, iż w związku z brakiem uwag co do wykonania uchwał  

oraz realizacji interpelacji i wniosków należy uznać je za satysfakcjonujące. 

 

Sprawozdania stanowią załączniki nr 14 – 15 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad 13 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie następujące projekty uchwał:  

1. w sprawie ustalenia regulaminu nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Wierzchowo” – 

druk nr 258, 

- projekt zawiera wniosek Wójta o wprowadzenie autopoprawki polegającej na skreśleniu  

w § 8 ust. 2 oraz zmiany numeracji w § 8 ust. 3 na ust. 2. 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji - 12 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę  

nr XXXVI/250/2013 w sprawie ustalenia regulaminu nadania tytułu „Zasłużony  

dla Gminy Wierzchowo” – która stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

2. w sprawie zbycia udziałów w nieruchomości rolnej położonej w obrębie Będlino – 

druk nr 259, 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji - 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

nr XXXVI/251/2013 w sprawie zbycia udziałów w nieruchomości rolnej położonej  

w obrębie Będlino – która stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

 

3. w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Mirosława Szmidta na działalność Wójta Gminy 

Wierzchowo - druk nr 260, 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił uargumentowane stanowisko Komisji  

w sprawie powyższej skargi uznającą ją za bezzasadną. 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji - 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

nr XXXVI/252/2013 w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Mirosława Szmidta  

na działalność Wójta Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 

protokołu.  

 

4. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2013 rok – druk nr 261  

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji - 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

nr XXXVI/253/2013 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2013 rok – 

która stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący zamknął punkt 13 i przeszedł do realizacji punktu 14.  



 7 

 

 

Ad 14  

 

Przewodniczący Rady przedstawił odpowiedzi na interpelacje, które wpłynęły w okresie 

międzysesyjnym od:  

1. Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim:  

kompleksowe wycięcie krzewów w pasie drogowym drogi powiatowej przy placu zabaw  

w miejscowości Żabin nastąpi w okresie jesienno-zimowym roku 2013, gdyż ze względu  

na trwający od 1 marca do 15 października okres ochronny ptaków nie jest to obecnie 

możliwe, 

2. Urzędu Gminy Wierzchowo:  

a. uzupełnienie ubytków drogi gminnej w Garbowie zostały uzupełnione  

w ramach dostępnych środków finansowych, 

b. podmiotem odpowiedzialnym na wykaszanie trawy na placu zabaw w Sośnicy 

jest Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie, 

c. środki w wysokości 14.500 zł, o które wnioskował LKS „Drzewiarz” 

Świerczyna, zostały przekazane w miesiącu czerwcu. W związku  

z rozdysponowaniem całości środków przeznaczonych na realizację zadań 

własnych gminy, polegających na sprzyjaniu rozwojowi sportu, nie jest 

możliwe udzielenie wsparcia finansowego w całej wnioskowanej wysokości, 

3. Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki: 

Nie jest możliwe zamieszczenie na jeziorem Dramienko tabliczki „Kąpiel na własną 

odpowiedzialność”, ponieważ kąpielisko w tym miejscu zostało zamknięte, zatem w myśl  

art. 55 Kodeksu wykroczeń zabrania się kąpieli w miejscu, w którym zostało to zabronione 

pod groźbą kary grzywny lub nagany. 

4. Zachodniopomorskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich:  

remont drogi wojewódzkiej nr 177 na odcinku Sośnica – Czaplinek zostanie dokonany  

w okresie miesiąca w ramach dostępnych środków finansowych, 

5. Energa Operator, Oddział w Koszalinie, Rejon Dystrybucji w Drawsku Pom.: 

słup energetyczny w miejscowości Świerczyna o którego wymianę się wnioskuje, do takiej  

w trybie natychmiastowym się nie kwalifikuje, jednakże podjęte zostaną działania mające  

na celu pozyskanie środków inwestycyjnych na wymianę i przestawienia słupa. 

 

Radny Kazimierz Pajor odniósł się do złożonej przez niego interpelacji w sprawie 

odwodnienia drogi gminnej koło posesji p. Trybury, na którą do dziś nie uzyskano 

odpowiedzi. Interpelacja dotyczyła oczyszczenia studzienek burzowych przy zastosowaniu 

samochodu WUKO, jednakże w międzyczasie została zlokalizowana pomiędzy dwoma 

studzienkami trzecia – przysypana piaskiem. Jej oczyszczenie być może rozwiąże problem 

odwodnienia w tym miejscu. 

 

Wójt Gminy Wierzchowo odniósł się wstępnie do złożonych zapytań i interpelacji przez 

Radnych podczas sesji oraz zakomunikował, iż odpowiedzi zostaną udzielone w formie 

pisemnej. 

 

Wójt w odpowiedzi na zapytanie Radnego Bogusława Pawłowicza w sprawie terminu 

naprawy rynny w remizie OSP w Wierzchowie zaznaczył, iż opóźnienia wynikają  

z odstąpienia przez Gminę od wykonania naprawy przez profesjonalny podmiot gospodarczy, 

ze względu na wysoką marżę. Prace remontowe zostaną wykonane przez pracowników 

interwencyjnych. 
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Ad 15  

 

 

Radny Stefan Żołynia skierował pytanie do Kierownika GZGK w Wierzchowie w sprawie 

określenia terminu ostatniego płukania sieci wodociągowej w miejscowości Żabinek. 

Obecny na sali Dyrektor GZGK Jarosław Doroszuk poinformował, iż miało to miejsce  

w listopadzie 2012 r. 

Również zapytał Dyrektor GOKSiT w Wierzchowie o to, czy przeszkoliła pracowników  

co do obchodzenia się z odpadami typu plastik, powstałymi po organizacji imprez 

okolicznościowych. 

Obecna na sali Dyrektor GOKSiT Marta Łapińska poinformowała, że takie przeszkolenie  

nie miało miejsca. 

 

Radny Jan Łuczak zapytał o termin, w którym stowarzyszenia będą dysponowały środkami 

przekazywanymi z budżetu gminy, tak aby mogły dokonać rozliczeń za zakupiony już towar. 

 

Ustalano ewentualny termin oraz skład delegacji do zakładu produkcyjnego w Niemczech 

zajmującego się wytwarzaniem m.in. rur drenarskich oraz przydomowych oczyszczalni 

ścieków. 

 

 

Ad 16 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 13
33

 zamknął obrady XXXVI sesji Rady Gminy Wierzchowo.  

 

  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący Rady   

 

Andrzej Kaczorkiewicz   

 

Podpisy protokolantów:  

 

1. D. Łukaszewska …………………………………  

2. Z. Kamiński …………………………………….. 


